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College van burgemeester en wethouders GOEDGEKEURD 
Zitting van 10 september 2019

Dienstverlening - Leefomgeving

9 2019_B&W_00414 Nota van antwoord - Schriftelijke vragen CDA; 
Drugsgebruik onder jongeren en de rol van de gemeente

Samenstelling:

Aanwezig:
de heer R. Bats, Burgemeester; de heer B. Harmsma, Wethouder; mevrouw T. Jongman, Wethouder; 
de heer M. Scheringa, Wethouder; mevrouw T. Bijl

Zijn eveneens aanwezig:
de heer G. Smilda, loco-secretaris

Afwezig:
mevrouw J. Groot de, Secretaris

Nota van antwoord
Vraag en antwoord
Door de fractie van het CDA zijn schriftelijke vragen gesteld over drugsgebruik onder jongeren en de 
rol van de gemeente. Hieronder vindt u de beantwoording van de vragen.

 

Vraag: we gaan ervan uit dat de politie ook aanwezig is op de informatieavond om vragen hierover te 
beantwoorden. Kunt u dit bevestigen?

Antwoord: ja, dit kunnen wij bevestigen.

Vraag: kunt u de cijfers over drugsgebruik onder jongeren in onze gemeente met ons delen over de 
jaren 2016, 2017 en 2018? Indien mogelijk per kern?

Antwoord: cijfers over drugsgebruik onder jongeren in onze gemeente over 2016, 2017 en 2018 zijn 
er niet. De GGD houdt iedere 4 jaar een jongerenmonitor, waarbij drugs een onderdeel is, naast 
voeding, gewicht, bewegen, psychische gezondheid, alcohol en seksualiteit. De laatste 
jongerenmonitor was van 2015. In 2019 wordt de jongerenmonitor opnieuw gedaan, deze is nog niet 
opgeleverd. Cijfers worden daarin wel opgesplitst naar gemeenten, maar niet naar kernen.

Vraag: er zijn in 2016 o.a. maatregelen genomen in samenwerking met en op de scholen in Steenwijk. 
Een groot deel van onze jongeren gaan niet in Steenwijk naar school. Wat heeft u gedaan en wat doet 
u om de jongeren (en hun ouders) die niet in Steenwijk naar school gaan te bereiken?

Antwoord: op het moment dat er signalen binnenkomen over vermeend drugsgebruik in bepaalde 
kernen, scholen etc. pakken wij dit altijd gezamenlijk op met onder meer de scholen, Sociaal Werk en 
politie. Zo hebben wij een aantal jaren terug samen met politie, jongerenwerk, gemeente Westerveld 
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en de VO-scholen fors ingezet op drugsgebruik onder jeugd van 12-15 jaar. Onderdeel hiervan was de 
controle van kluisjes met drugshonden. Hierbij is niets aangetroffen, maar is wel het zerotolerance 
beleid van de scholen onderstreept en het heeft bijgedragen aan bewustwording van de jongeren en 
hun ouders. 

Ook vullen jongeren in klas 2 en 4 vragenlijst van GGD IJsselland in, het schoolonderzoek. Als de 
ingevulde vragenlijst reden tot zorg geeft, wordt een individuele jongere uitgenodigd bij de 
jeugdverpleegkundige en/of Tactus verslavingszorg (als zorg in die hoek zit). Deze methodiek wordt in 
IJsselland gehanteerd en daarmee ook in Zwartsluis waar veel jongeren uit Sint Jansklooster naar 
school gaan. Daarnaast worden jongeren die buiten Steenwijkerland naar school gaan ook bereikt 
door de voorlichtingsactiviteiten van de desbetreffende scholen en gemeenten.

Vraag: heeft u bijvoorbeeld contact daarover met omliggende gemeenten of VO-scholen van 
omliggende gemeenten waar veel van onze jongeren naar school gaan?

Antwoord: bij signalen werken wij actief samen met omliggende scholen en gemeenten. 

Vraag: wordt er voorlichting gegeven op basisscholen en aan ouders van basisschoolleerlingen? 
Helaas komen kinderen soms erg jong in aanraking met drugs.

Antwoord: op basisscholen wordt bewust geen voorlichting gegeven aan kinderen. Wel wordt via de 
scholen een tijdschrift van de campagne NIX18 gedeeld met ouders van kinderen die de overstap naar 
het VO maken om het gesprek over roken en alcohol aan te gaan. Er wordt bewust geen voorlichting 
gegeven aan basisschoolleerlingen omdat is gebleken dat dit niet bijdraagt aan preventie, maar 
jongeren juist nieuwsgierig maakt en dus averechts werkt. Trimbos heeft voor scholen en gemeenten 
een methodiek ontwikkeld voor vier verschillende leeftijdscategorieën van 10 tot 18 jaar. Iedere 
leeftijdsgroep vraagt om een andere benadering wat betreft voorlichting. Scholen worden bij het 
geven van passende voorlichting in Steenwijkerland ondersteund door Tactus verslavingszorg. 

Vraag: het is goed mogelijk dat veel mensen niet weten wat er speelt. Bent u het met ons eens dat 
meer openheid van zaken kan helpen mensen bewust te maken van het probleem?

Antwoord: er moet onderscheid gemaakt worden tussen vermoedens en feiten. Over feiten wordt 
openlijk gecommuniceerd door de politie. De politie bemerkt wel dat er een lage meldingsbereidheid is 
vanuit de bevolking, dit maakt dat mogelijk niet alle vermoedens en feiten met hen gedeeld worden. 

Vraag: de informatieavond werd niet voor niets in Vollenhove gehouden. Wat is er vervolgens in 
Vollenhove gedaan om ouders en jongeren te bereiken en welke acties zijn er ondernomen?

Antwoord: de avond in Vollenhove werd georganiseerd omdat er signalen uit het dorp kwamen. 
Feiten ontbraken, maar door een gezamenlijke voorlichting is er wel geprobeerd mensen te bereiken 
die zorgen of vragen hadden. Bij zorgen om individuen wordt altijd geprobeerd daarmee verder in 
contact te komen door Sociaal Werk, Tactus of GGD. 

Vraag: kunt u ons vertellen welke maatregelen uit dit plan in uitvoering zijn en hoe intensief?

Antwoord: wij continueren samen met onze partners de volgende reguliere maatregelen met 
betrekking tot alcohol- en drugsgebruik:

 Politie brengt bij excessen dronken jongeren thuis en voert gesprek met ouders.
 Preventieve activiteiten alcohol en drugs.
 Controle drank- en horecawet en verwijzing van minderjarigen met alcohol naar Halt.
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Vraag: en wanneer wordt er een start gemaakt met overige maatregelen die nog niet in uitvoering 
zijn?

Antwoord: in 2019 wordt een start gemaakt met de actualisatie van het handhavingsplan alcohol en 
drugs. 

Vraag: een van de doelen uit het plan is d.m.v. voorlichting over drugs- en alcoholgebruik de alcohol 
en drugsoverlast onder jongeren terug te dringen. Wat is er concreet gedaan aan voorlichting? 

Antwoord: op scholen wordt voor de leeftijdscategorie passende voorlichting gegeven, hiervoor 
subsidieert de gemeente Tactus verslavingszorg. Via het schoolonderzoek van de GGD wordt op 
individuele jongeren ingezet. Daarnaast zetten wij in op het bereiken van ouders. Zij zijn een van de 
belangrijkste partners in dit geheel, maar ook lastig te bereiken. Via ouderavonden op scholen en 
advertenties in de Steenwijkerland Expres is meermaals aandacht aan hen besteed. Ook hebben wij 
geprobeerd via groep 8 basisscholen het ‘blad van Nix’ persoonlijk overhandigd te krijgen aan alle 
ouders met een kind dat de stap naar het VO maakt. 

Vraag: op de website van de gemeente en van Sociaal Werk de Kop is geen informatie te vinden over 
drugs (ook niet over alcohol overigens). Bent u het met ons eens dat ouders en jongeren juist daar 
informatie zouden moeten kunnen vinden over dit onderwerp?

Antwoord: voor informatie over genotsmiddelen zijn veel betrouwbare landelijke websites met de 
laatste inzichten beschikbaar (Trimbos, NIX18, hoepakjijdataan, etc.). Hier verwijzen wij in onze 
advertenties ook naar. Met het gemak van zoekmachines komt iedereen bij de gewenste informatie.

Vervolg
Op 10 september jl is er vanuit gemeente, politie en Sociaal Werk De Kop een informatieavond 
georganiseerd. Daarnaast blijven wij actief inzetten op preventieve activiteiten voor alcohol en drugs.

Bijlagen
1. Schriftelijke vragen CDA - Drugsgebruik onder jongeren en rol gemeente.pdf



Schriftelijke vragen van het CDA Steenwijkerland aan het  college  
conform artikel 39 van het Reglement van Orde 

 

Aan het college van B&W van Steenwijkerland,      31 aug 2019 
                     
Onderwerp: Drugsgebruik onder jongeren en de rol van de gemeente. 
  
Geacht college,  
 
In de corsoweek van Sint Jansklooster is er onrust ontstaan over handel en gebruik 
van drugs door jongeren in het dorp. Het was het gesprek van de dag in Sint 
Jansklooster en ook in Vollenhove, jeugd van beide kernen trekken veel met elkaar 
op, zeker tijdens de corsoweken.  
 
De CDA fractie, en vast ook andere raadsleden, zijn vele malen aangesproken over 
dit onderwerp. Opvallend is dat er meerdere keren door inwoners gevraagd is naar 
de rol van de gemeente bij drugsgebruik onder jongeren. “Wat doet de gemeente 
eigenlijk?” Onder andere deze vraag heeft ons ertoe gebracht u deze schriftelijke 
vragen te stellen. De antwoorden helpen ons hopelijk weer scherper in beeld te 
krijgen wat er speelt in onze gemeente en wat de gemeente doet o.a. ter 
voorkoming van problemen. Hopelijk helpt het inwoners beter de weg te vinden 
naar informatie en ondersteuning.  
 
We hebben begrepen dat er in september een informatieavond georganiseerd 
wordt door de gemeente in Sint Jansklooster. Bij veel mensen leeft de vraag wat er 
gedaan wordt tegen de handel in drugs en het recruteren van jongeren. We gaan 
ervan uit dat de politie ook aanwezig is op de informatieavond om vragen hierover 
te beantwoorden.  

 Kunt u dit bevestigen? 
 
In 2016 bleek uit onderzoek van de GGD dat het drugsgebruik onder jongeren 
tussen 12 en 15 jaar in Steenwijkerland hoger ligt dan het landelijk gemiddelde. 
Voor de gemeente was dat, terecht denken wij, reden om strenge maatregelen te 
nemen. Zo heeft de politie op scholen met drugshonden gecontroleerd op bezit van 
verdovende middelen.  

 Kunt u de cijfers over drugsgebruik onder jongeren in onze gemeente met 
ons delen over de jaren 2016, 2017 en 2018? Indien mogelijk per kern? 

 Cijfers over drugsgebruik onder jongeren in onze gemeente de afgelopen jaren zijn er niet. De GGD 

houdt iedere 4 jaar een jongerenmonitor, waarbij drugs een onderdeel is, naast voeding, gewicht, 

bewegen, psychische gezondheid, alcohol en sexualiteit. De laatste jongerenmonitor was van 2015. 

In 2019 wordt de jongerenmonitor dus opnieuw gedaan. Cijfers zijn daarin nog wel opgesplitst naar 

gemeenten, maar niet naar kernen daarbinnen. 

 Wat sinds een paar jaar wel gedaan wordt door de GGD is het opstellen van een schoolprofiel. 

Jongeren uit klas 2 en 4 op het VO worden bevraagd op dezelfde thema’s als de jongerenmonitor. 

Doordat het via de school gaat, doen vrijwel alle jongeren uit de klassen mee. De vragenlijsten zijn 

College van burgemeester en wethouders - 10 september 2019 - 2019_B&W_00414 4/6



niet anoniem, maar uit onderzoek is gebleken dat het voor jongeren geen belemmering is om toch 

eerlijk te antwoorden. Als de ingevulde vragenlijst reden tot zorg geeft, wordt een individuele 

jongere ook uitgenodigd bij de jeugdverpleegkundige en/of Tactus verslavingszorg (als zorg in die 

hoek zit). Behalve dat deze wijze dus een belangrijk screeningsmiddel is, om jongeren eruit te halen 

waar zorgen om zijn, krijg je op deze wijze ook een goed beeld van de ‘gezondheidstoestand’ van 

een school. De GGD stelt per school een schoolprofiel hiervan op. Voor een school kan dit aanleiding 

zijn om op bepaalde thema’s bijvoorbeeld extra in te zetten. Uiteraard gaat dit ook in samenspraak 

met de GGD. De schoolprofielen zijn eigendom van de scholen en worden niet door de GGD aan 

gemeenten verstrekt. Scholen zijn ook nog wel eens bang dat het schoolprofiel op straat komt te 

liggen en dit de schoolkeuze in negatieve zin kan beïnvloeden als bijvoorbeeld blijkt dat er veel 

gerookt, gedronken of gebruikt wordt… 

 De jongeren uit St Jansklooster  gaan natuurlijk naar verschillende scholen, ook grotendeel buiten 

onze gemeente. Zelfs al zouden wij de beschikking hebben over de verschillende schoolprofielen, 

dan nog kun je dit niet herleiden naar 1 dorp.    

  

 Landelijk wordt natuurlijk ook eea gemonitord. Deze cijfers uit 

2017  (https://www.trimbos.nl/kennis/cijfers/alcohol-drugs-roken-scholieren ) geven een beeld van 

trends in Nederland. Wij hebben geen signalen of aanwijzingen dat jeugd in Steenwijkerland heel 

erg afwijkt van landelijke gemiddelden. Ook Tactus verslavingszorg, die in onze gemeente actief is, 

heeft niet dergelijke signalen.  

 

 Er zijn in 2016 o.a. maatregelen genomen in samenwerking met en op de 
scholen in Steenwijk. Een groot deel van onze jongeren gaan niet in 
Steenwijk naar school. Wat heeft u gedaan en wat doet u om de jongeren (en 
hun ouders) die niet in Steenwijk naar school gaan te bereiken?  

 Heeft u bijvoorbeeld contact daarover met omliggende gemeenten of VO 
scholen van omliggende gemeenten waar veel van onze jongeren naar 
school gaan? 

 Wordt er voorlichting gegeven op basisscholen en aan ouders van 
basisschoolleerlingen? Helaas komen kinderen soms erg jong in aanraking 
met drugs.  

Vorig jaar is er een informatieavond geweest in Vollenhove voor mensen die meer 

willen weten over drugs. Wij hebben een aantal ouders gesproken die deze avond 

bezocht hebben. Men dacht dat het ging om een algemene informatie avond over 

drugs maar schrok toen men hoorde wat er speelt in Vollenhove. Als van tevoren in 

grote lijnen was verteld wat er speelt had de Burght waarschijnlijk vol gezeten 

volgens deze mensen.  

 Het is goed mogelijk dat veel mensen niet weten wat er speelt. Bent u het 

met ons eens dat meer openheid van zaken kan helpen mensen bewust te 

maken van het probleem? 

 De informatieavond werd niet voor niets in Vollenhove gehouden. Wat is er 

vervolgens in Vollenhove gedaan om ouders en jongeren te bereiken en 

welke acties zijn er ondernomen? 

 

In het Meerjarenbeleidsplan Integrale Veiligheid 2019 – 2022 staan veel 
maatregelen zoals het “Jongeren op straat overleg”, samen met professionals 
inzetten op preventie middelengebruik en samen met onze inwoners, jongeren, 
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https://www.trimbos.nl/kennis/cijfers/alcohol-drugs-roken-scholieren


ouders, scholen, het alcoholgebruik en drugsgebruik onder jongeren bespreekbaar 
maken en jeugdoverlast tegengaan.  

 Kunt u ons vertellen welke maatregelen uit dit plan in uitvoering zijn en hoe 
intensief?  
En wanneer wordt er een start gemaakt met overige maatregelen die nog niet 
in uitvoering zijn? 

 Een van de doelen uit het plan is d.m.v. voorlichting over drugs- en 
alcoholgebruik de alcohol en drugsoverlast onder jongeren terug te dringen. 
Wat is er concreet gedaan aan voorlichting? 

 Op de website van de gemeente en van Sociaal Werk de Kop is geen 
informatie te vinden over drugs (ook niet over alcohol overigens). Bent u het 
met ons eens dat ouders en jongeren juist daar informatie zouden moeten 
kunnen vinden over dit onderwerp?  
 

 
In de aanpak van drugsgebruik onder jongeren ligt wat het CDA betreft een grote 
verantwoordelijkheid bij de ouders. De gemeente draagt de verantwoordelijkheid 
om ouders en natuurlijk ook jongeren van de juiste informatie te voorzien en te 
ondersteunen. Laten we allemaal de rol pakken die bij ons hoort om onze jeugd 
gezond te laten opgroeien.  
 
Namens de fractie van het CDA Steenwijkerland 
Femedith Kersjes 
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